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Porast osebnih dohodkov 100 
Dne 22. septembra sta se na 

skupni seji sestala občinski zbor 
in zbor proizvajavcev Občinskega 
ljudskega odbora Lenart. Skupno 
sejo je vodil predsednik Občin-
skega ljudskega odbora tov. Edo 
Zobko. Ljudski odbor je na seji 
razpravljal o rebalansu proračuna 
za leto 1962, o izvajanju družbe-
nega plana v prvem polletju 1962, 
o razrešitvah in imenovanjih, o 
garancijah gospodarskim organi-
zacijam o pripojitvi tovarne usnja 
Lenart k Usnjarskemu kombinatu 
»Konus« Slov. Konjice ter o od-
loku o uporabi in ustvarjanju 
sredstev rezervnih skladov za po-
trebe gospodarskih organizacij. 

IZVAJANJE DRUŽBENEGA 
PLANA V PRVEM POLL. 1962 
Gospodarske organizacije brez 

kmetijskih gospodarskih organi-
zacij so v prvem polletju dosegle 
le 29,54 % celotnega dohodka, 
planiranega za leto 1962. V tovar-
ni usnja je izpolnjen letni plan 
celotnega dohodka 29,42 %, v tr-

govskem podjetju »Potrošnik« 
36,97 %, v trgovskem podjetju 
»Izbira« 31,27 °/o, v gostinskem 
podjetju Lenart 57,64 %. V obrti 
je dosegla najvišjo realizacijo ce-
lotnega dohodka mizarska delav-
nica »Brest« in sicer 47,33 %, naj-
nižjo pa obrtna delavnica kroja-
štva in šiviljstva Lenart le 8,32%. 
Značilno za večino gospodarskih 
organizacij pa je, da je osebni do-
hodek naraščal mnogo hitreje ka-
kor celotni dohodek ali dohodek 
gospodarske organizacije. Da go-
spodarske organizacije niso do-
segle zaželenih rezultatov v pr-
vem polletju je deloma vzrok v 
premajhnem zalaganju gospodar-
skih organizacij že v začetku leta, 
v slabem planiranju, pomanjklji-
vi evidenci, zaradi katere ni bilo 
mogoče sproti odpravljati po-
manjkljivosti in deloma tudi v 
spremembi instrumentov oziroma 
delitvi dohodka gospodarskih or-
ganizacij. 

Kmetijski zadrugi sta v prvem 
polletju realizirali 28,2 %> letnega 

Nekatera 
odprta vprašanja 

Razprava o združevanju kmetij-
skih organizacij na polletni delov-
ni konferenci osnovnih organiza-
cij ZK KZ Lenart, KG Selce in 
Lenart. 

Na polletni konferenci osnovnih 
organizacij , Zveze komunistov 
Kmetijskega gospodarstva Selce 
in Lenart ter Kmetijske zadruge 
Lenart, ki je bila 21. septembra, 
se je razprava sukala v glavnem 
okrog združitve kmetijskih orga-
nizacij v lenarški občini. Čeprav 
ni bil glavni namen konference, 
da bi o tem vprašanju podrobneje 
razpravljala, se je žal skoraj v ce-
loti razprava ustavila pri združe-
vanju, kar po drugi strani priča, 
da je to življenjsko važno vpra-
šanje tako za komuniste, kakor za 
prizadete delovne kolektive. V iz-
redno živahni poglobljeni raz-
pravi so sodelovali Franc Kline, 
Ivan Kelher, Nobert Ogrin, Franc 
Suman, Ernest Smid, Edo Zorko, 
Jože Čeh in drugi, 
predlog, da je potrebno v najkraj-

Komunisti so enotno podprli 
šem času združiti omenjena po-
sestva, vendar je večina izražala 
pomisleke glede plačila sedanje 
izgube na kmetijskem gospodar-
stvu Lenart in plačila anuitet za 
najete kredite. Navzoči člani ZK 

so uvideli ekonomsko nujnost in-
tegracije tudi v kmetijstvu naše 
občine in omenjeni predlog eno-
dušno podprli. Pomisleki so na-
stali predvsem ob dveh dokaj od-
prtih vprašanjih: ali je združeni 
kolektiv dolžan kriti izgubo KG 
Lenart za čas pred združitvijo in 
drugič, ali bo novi kombinat zares 
ustvarjal toliko sredstev, da bo 
lahko kril več milijonsko izgubo. 
Drugo vprašanje je kakor kaže 
rešljivo, saj so že ekonomski izra-
čuni predloženi na seji to poka-
zali, vendar nastaja principielno 
nerešeno vprašanje in sicer da se-
danje dobro stoječe kmetijske or-
ganizacije niso dolžne kriti izgu-
be nastale na KG Lenart, ker 
gredo ta sredstva neposredno iz 
žepa proizvajavca. (To je morda 
deloma izjema za zadrugo Lenart, 
ki nima v celoti zaslug za dose-
ženi uspeh). Sicer pa prepustimo 
to vprašanje v dokončno rešitev 
delovnim kolektivom, ki pa bodo 
morali imeti pred očmi interes 
družbene skupnosti. -ec 

plana celotnega dohodka. Ta od-
stotek realizacije je razumljiv, saj 
kmetijske gospodarske organiza-
cije pričnejo v glavnem realizirati 
svoj dohodek šele v drugi polo-
vici leta, medtem ko v prvem pol-
letju vršijo le vlaganja. Zelo sla-
bo je izpolnjen plan kooperacije, 
tako v poljedelski proizvodnji, 
kakor tudi v ostalih panogah. 
Plan lastne proizvodnje pa je iz-
polnjen mnogo bolje. Posamezni 
odborniki so v razpravi o izvrši-
tvi plana govorili tudi o združe-
vanju kmetijskih gospodarskih 
organizacij in o nekaterih po-
manjkljivostih v obstoječih kme-
tijskih gospodarskih organizaci-
jah. Le večje kmetijske gospo-
darske organizacije se lahko mno-

doma 
i n 

Sprejem predosnutka ustave na 
zadnjem zasedanju Zvezne ljud-
ske skupščine je vsekakor eden 
tistih pomembnih zgodovinskih 
dogodkov v naši deželi, ki bo vpli-
val na nadaljnjo rast naše druž-
be. Ta nova ustava bo vsekakor, 
kot je rekel tovariš Tito, najbolj-
še zakonsko orožje za nadaljnji 
razvoj in za preprečevanje more-
bitnih maličenj naše družbe, od-
nosov med ljudmi in razvoj biro-
kratizma. 

Sprejem predosnutka ustave 
nam nalaga obsežno delo, saj ga 
moramo posredovati ljudem in o 
njem temeljito razpravljati, tako 
da si ga občani ne bodo tolmačili 
napak. 

Najvažnejše pri novi ustavi je 
to, da smo se odločili za spre-
membo, ker mora nova ustava iz-
raziti in utrditi vse* tiste odnose, 
ki so se v praksi že zgodili in ki 
jih ustava iz leta 1953 še ne upo-
števa. Naša družbena stvarnost se 
razvija tako hitro, da je bilo nuj-
no, "da že v nekaj letih sprejme-
mo nov ustavni zakon o novih 
odnosih. S tem aktom ne bomo 
samo utrdili dosedanje prakse, 
pač pa bomo nakazali smer tudi 
za naprej. 

Predosnutek ustave najprej 
predvideva, da spremenimo ime 
naše države in to iz ljudske v so-
cialistično, kar pomeni, da smo v 
družbenih odnosih že dosegli stop-
njo, ko ne moremo več govoriti o 
ljudski demokraciji, pač pa o so-
cialistični. Zato bomo našo državo 
imenovali FEDERATIVNO SO-

go aktivneje vključujejo v med-
narodno delitev dela. 

Ljudski odbor je po razpravi 
sprejel tudi nekatere zaključke. 
Samoupravni organi v podjetjih 
bodo morali pokreniti vse, da se 
letni plan doseže. V vseh gospo-
darskih organizacijah, kjer je 
osebni dohodek naraščal hitreje 
od celotnega dohodka, je potreb-
no doseči, da bo naraščanje oseb-
nhi dohodkov v enakem razmerju 
z naraščanjem celotnega dohodka 
in storilnosti dela. 

Sprejet je rebalans proračuna 
za leto 1962. 

V letošnjem letu je občino Le-
nart prizadela elementarna ne-
zgoda, katere posledice se bodo 
odrazile tudi na dohodkih občine. 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

CIALISTIČNO REPUBLIKO JU-
GOSLAVIJO. 

Z ustavo bomo utrdili naše de-
mokratične odnose, človeku — ob-
čanu pa smo dali mnogo več pra-
vic, kot jih je imel doslej. Bistve-
ne spremembe bodo tudi v meha-
nizmu skupščine, kjer bomo imeli 
pet domov po družbeni dejavno-
sti. Ustava je predvsem uzakoni-
la sistem samoupravljanja v pro-
izvodnih odnosih in v družbenih 
odnosih. Prav zaradi teh odnosov 
so pomembni tisti členi ustave, ki 
govorijo o tako imenovani rota-
ciji, o omejitvi števila let za delo 
v skupščini in v vseh ostalih vo-
ljenih organih. Z novo ustavo 
smo dosledno preprečili izkori-
ščanje človeka po človeku in last-
nina je dobila svoje pravo mesto 
v socialistični družbi. Poseben 
člen obravnava kmečko lastnino 
in zagotavlja pravico kmetovalcev 
do svojih posestev. 

Poleg pomembnega dogodka 
doma si na kratko oglejmo doga-
janja zadnjih 14 dni po svetu. 
Trenutno je v središču pozornosti 
zasedanje Generalne skupščine, 
kjer so si letos zastavili nalogo, 
da ponovno razpravljajo o razo-
rožitvi in o nevarnosti hladne voj-
ne. Alžirska drama je te dni do-
živela enega svojih zakonitih za-
ključkov — prve volitve v par-
lament. Pomembni dogodki so se 
odvijali tudi v Londonu, kjer so 
s predsedniki Britanske skupnosti 
narodov pretresali vstop Velike 
Britanije k evropskemu skupne-
mu trgu. Macmillan ima v zvezi 
s tem hude težave. 

Udeležite se II. pohoda po poteh partizanskih postojank v nedeljo 
7. oktobra. Start in cilj za ekipe je v trgu Lenart. Prijave sprejema 

T V D »Partizan« Lenart. 



RAZPRAVA O ZDRUŽEVANJU KMETIJSKIH ORGANIZACIJ 

Več razlogov za združitev, kakor proti 
Društvo kmetijskih inženirjev 

in tehnikov občine Lenart je raz-
pravljalo o združevanju kmetij-
skih organizacij v občini. Znano 
je, da že nekaj let nazaj razprav-
ljamo v integraciji gospodarstva, 
ker so le večje gospodarske orga-
nizacije sposobne ustvarjati pri-
merne ekonomske dobrine. V le-
narški občini so sedaj 4 kmetijske 
gospodarske organizacije, dve za-

Pred kratkim so izšli novi pred-
pisi o socialnem zavarovanju, ki 
pomenijo velik napredek glede 
nadaljnje štednje sredstev, pre-
prečevanja nezgod na delovnem 
mestu in ostalih bolezni. Izdatki 
socialnega zavarovanja so se v re-
publiškem in zveznem merilu zad-
nja leta stalno dvigali in dosegli 
nesorazmeren odnos do ustvarje-
nega dohodka. 

Stanje v občini glede izdatkov 
socialnega zavarovanja nikakor ni 
rožnato. Predvsem velja to za 

• kmetijske gospodarske organiza-
cije. Ob koncu avgusta letos je bi-
lo na primer v zadrugah in kme-
tijskih gospodarstvih zaposlenih 
481 delavcev in uslužbencev. V 
bolniškem staležu v tem času pa 
jih je bilo kar 265 ali 55 odstotkov 
vseh zaposlenih. Ce preračunamo 
izostanke z dela zaradi bolezni la-

— hko ugotovimo, da so delavci in 
uslužbenci izostali z dela nad 6 
tisoč delovnih dni. Največ izo-
stankov z dela zaradi bolezni je 
bilo do konca avgusta letos prav 
v kmetijskih organizacijah, med-
tem ko so ti podatki znatno po-
voljnejši za ostale gospodarske in 
negospodarske panoge. Kmetijske 
gospodarske organizacije niso sto-
rile dovolj za higiensko tehnično 
zaščito dela, sicer se ne bi zgodi-
lo da je kar 11 odstotkov delav-

drugi in 2 kmetijski posestvi. Vse 
kmetijske organizacije imajo le 
okrog 1.500 ha obdelovalne zem-
lje, kar bi bilo komaj za srednje 
veliko družbeno posestvo. 

O združitvi KG Selce, Lenart in 
KZ Lenart je bilo doslej že več-
krat govora, med drugim tudi na 
zadnji seji Občinskega komiteja 
ZKS, kjer so odločno sprejeli 
sklep, da je potrebno tudi v kme-

f 

cev obolelo zaradi pomanjkljive 
zaščite pri delu. Kmetijske gospo-
darske organizacije v naši občini 
so v 8. mesecih tega leta izplačale 
obolelim v obliki hranarine do 7 
dni nad 700 tisoč dinarjev. K j e pa 
je še izpad v proizvodnji, ki gre 
gotovo v milijone. Glede izdatkov 
socialnega zavarovanja najbolj 
izstopa kmetijsko gospodarstvo 
Selce, kjer so zaposleni izostali z 
dela zaradi »bolniške« kar nad ti-
soč delovnih dni. Zanimivo je, da 
gospodarske organizacije v obči-
ni niso skoraj ničesar plačale za 
nadure, ki bi nastale zaradi de-
lavcev v bolniškem staležu, kar 
na drugi strani potrjuje, da še 
organizacija dela nikakor ni do-
volj proučena. V zadrugah in 
kmetijskih gospodarstvih tudi ni-
majo pregleda, če zaposleni v 
»bolniški« delajo v tem času do-
ma na posestvu. Znano pa je, da 
se to dogaja, zato ne bo odveč, če 
v bodoče kmetijske organizacije 
vodijo tako evidenco, da poskrbi-
jo za primerne disciplinske ukre-
pe proti tistim, ki med »bolniško« 
delajo doma na posestvu. Kme-
tijskogospodarske organizacije in 
tudi ostala podjetja bodo morala 
v bodoče pri sprejemanju in od-
puščanju delavcev računati s ti-
stimi, ki imajo doma zemljo, kaj-
ti dober delavec je lahko samo 

tijstvu združevati manjša gospo-
darstva. Na sestanku DKIT v Le-
nartu so nekateri imeli pomisleke 
ali naj bi prišlo do združitve le-
tos ali šele prihodnje leto. Neka-
teri menijo, da letos ne bi kazalo 
združevati zlasti zaradi neureje-
nosti kmetijskega gospodarstva 
Lenart, medtem ko drugi predla-
gajo, naj bi se novemu kombina-
tu priključila tudi kmetijska za-
druga Zg. Ščavnica. Dokončno se 
bo o združevanju lahko sklepalo, 
ko bodo izdelane podrobne eko-
nomske analize. Kljub vsemu pa 
ne bo odveč, če v nekaj besedah 
navedemo glavne razloge, ki go-
vorijo v prid združitve. Teh je 
vsekakor več, kakor nasprotnih. 
V kmetijskem kombinatu bi se 
proizvodnja specializirala. Kme-
tijsko gospodarstvo Selce bi se na 
primer ukvarjalo izključno s sa-
djarstvom. V novem kombinatu 
naj bi predvidoma zagotavljali 
večje količine za trg. Najvažnejše 
pa je, da bi se na večjem posestvu 
lažje vodila enotna kmetijska po-
litika. Lahko bi naštevali še vrsto 
prednosti večjega posestva. Med 
temi boljšo izkoriščanje strojne-
ga parka, mehaničnih delavnic, 
enotna urejenost gozdarske in ve-
terinarske službe ter še vrsto dru-
gih razlogov. O morebitni zdru-
žitvi kmetijskih organizacij v le-
narški občini bodo morali pove-
dati zadnjo besedo še prizadeti 
delovni kolektivi. -ec 

tisti, ki mu je edini vir dohodka 
v podjetju ali ustanovi. Odpušča-
ti je potrebno predvsem take, ki 
imajo zemljo. Isto velja tudi pri 
sprejemanju novih delavcev. 

Novi predpisi o socialnem za-
varovanju določajo, da gospodar-
ske organizacije in ustanove bre-
menijo stroške socialnega zavaro-
vanja do 30 dni, namesto doseda-
njih 7 dni. Ti predpisi začnejo ve-
ljati z novim letom. Zakonodaja-
vec je hotel zainteresirati delovne 
kolektive, da bi storili vse po-
trebne ukrepe za zmanjšanje iz-
datkov socialnega zavarovanja, ki 
gredo v večji meri kakor dosedaj 
v breme slehernega zaposlenega. 
To tedaj pomeni, kolikor več de-
lavcev bo bolnih, toliko manjši 
bodo tudi osebni dohodki. Zato 
bodo morali delovni kolektivi da-
ti za higiensko tehnično zaščito 
pri delu znatno več sredstev kot 
dosedaj. Na drugi strani bo po-
trebno delovne kolektive kot celo-
te sproti seznanjati z izdatki so-
cialnega zavarovanja in storiti 
vse, da bodo le-ti kar se da nizki. 
Trenutno najvažnejša naloga ko-
lektivov je, da dodobra seznanijo 
vse zaposlene z novimi predpisi 
o socialnem zavarovanju. 

-ec 

O s n u t e k občinskega statuta 
o krajevnih s k u p n o s t i h 

Občinska komisija za statut je 
že končala delo. Sedaj bo za sploš-
no razpravo pripravila dokončni 
predlog tehnična komisija, ki bo 
uskladila vsa mnenja, ki so se po-
javila na sejah občinske komisije. 
V osnutku občinskega statuta za-
vzemajo vidno mesto krajevne 
skupnosti, ki naj bi po predlogu 
dobile dokaj večje pristojnosti in 
večjo materialno osnovo. 

Krajevne skupnosti naj bi bi-
le ustanovljene v vseh krajevnih 
središčih in sicer v Lenartu, Gra-
dišču, Cerkvenjaku, Benediktu, 
Jurovskem dolu, Zgornji Ščavnici 
in v Voličini. Za taka območja 
krajevnih skupnosti se je občin-
ska komisija odločila, ker imajo 
največ pogojev za delovanje kra-
jevnih skupnosti in bodo imele 
večje naloge od sedanjih krajev-
nih odborov. Osnutek občinskega 
statuta predvideva, naj bi krajev-
ne skupnosti ustanavljale usluž-
nostne dejavnosti za pomoč go-
spodinjstvu. V upravljanju bi naj 
imele tudi zemljišča SLP, katera 
bi jim prepustile kmetijske gospo-
darske organizacije. Krajevne 
skupnosti naj bi tudi urejevale 
krajevne ceste ter vzdrževale osta-
le komunalne objekte (vodovod, 
tehtnice, vodnjaki, mlake itd.). 
Krajevne skupnosti naj bi tudi 
upravljale s pokopališči, organizi-
rale prostovoljno delo pri grad-
njah komunalnih objektov, orga-
nizirale kulturne, športne in za-
bavne prireditve in opravljale ne-
katere zadeve socialnega varstva. 
Da bi bilo delo hišnih svetov bolj 
uspešno, naj bi tudi tem poma-
gale. 

Osnutek občinskega statuta v 
poglavju o krajevnih skupnostih 
predvideva, naj bi se krajevne 
skupnosti finansirale praviloma iz 
krajevnega samoprispevka, ki ga 
sprejmejo občani samostojno. Po-
leg tega naj bi bili še ostali viri 
finansiranja, in sicer: proračunska 
sredstva občinske skupščine, do-
hodki servisnih dejavnosti, pri-
spevki delovnih organizacij, te-
htarine, pokopališča, zemljišča 
SLP, dohodki tržnih dni, določen 
odstotek od stanarine, dohodki 
prireditev in prostovoljni prispev-
ki državljanov. Osnutek tudi do-
loča, da občinska skupščina pra-
viloma finansira tiste dejavnosti, 
katere prenese v pristojnost kra-
jevnih skupnosti. 

-ec 

Porast osebnih dohodkov 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

Po predvidevanjih se bodo dohod-
ki občine samo na dohodnini in 
občinski dokladi zmanjšali za oko-
li 41.5 milijonov dinarjev. Zaradi 
občutnega zmanjšanja dohodkov 
je ljudski odbor na seji sprejel re-
balans proračuna občine za leto 
1962 ter uskladil izdatke z dohod-
ki. Zmanjšane so bile vse postav-
ke v proračunu pri katerih je bilo 
to možno, dodatki družbenim or-
ganizacijam in društvom pa so v 
povprečju zmanjšani za 15%. 

Ljudski odbor je med drugim 
potrdil sklep delavskega sveta to-
varne usnja Lenart o pripojitvi k 
Usnjarskemu kombinatu KONUS 
Slovenske Konjice. O vzrokih za-
radi katerih je prišlo do pripojit-
ve, smo že poročali. 

M. K. 

Ce bo prišlo do združitve kmetijskih organizacij v naši občini, naj 
bi se KG Selce ukvarjalo izključno s sadjarstvom. Na sliki: boga-
to obložen vršiček v hruškovem nasadu na KG Selce lani. 

(Foto: M. Brumen) 

OB NOVIH PREDPISIH V SOCIALNEM ZAVAROVANJU 

V kmetijskih gospodarskih organizacijah 
nad šest tisoč dni izostankov z dela 



Pregled dohodkov in izdatkov 
časopisa »Domače novice« 

za leto 1961 
D o h o d k i D o s e ž e n o I z d a t k i I z v r š e n o 

1. Naročnina 420.555 420.555 1. Stroški 
2. Reklame, tiskanja 1,150.883 1,150.883 

oglasi 324.000 324.000 2. Avtorski 
3. Dotacija honorarji 13.672 13.672 

ObLO 420.000 420.000 1,164.555 1,164.555 

1,164.555 1,164.555 

Skupaj 
doseženi dohodki 1,164.555 Skupaj izdatki 1,165.555 

Za uredništvo: Tone Štefanec 1. r. 

NEKAJ O DELU KRAJEVNEGA ODBORA V SELCIH 

« . , , . . . občani 

Za ceste na) skrbijo 
Letošnje slabo vreme je napra-

vilo tudi na cestah v Selcih in 
Voličini precejšnjo škodo. Kra-
jevni odbor Selce je imel malo 
sredstev za urejevanje vaških cest 
predvsem zato, ker je zasebnih 
posestev zelo malo, saj je precej 
zemlje odkupilo KG Selce, ki pa 
ne plačuje krajevnega samopri-
spevka. Težava je še v tem, da 
lahko letos črpamo le 50 odsotkov 
planiranih sredstev krajevnega 
samoprispevka, ker kmetovavci 
prizadeti po toči na našem območ-
ju in drugod ne bodo plačali ce-
lotnega davka, niti krajevnega sa-
moprispevka. Letos smo z razpo-
ložljivimi sredstvi uredili najnuj-
nejše. Na ceste smo navozili 
okrog 140 kubikov gramoza, izko-
pali nekaj obcestnih jarkov in 
zgradili en most. Če bodo sredstva 
dopuščala, bomo z delom nadalje-
vali. Letos so se naši l judje po-
trudili pri popravilih cest, saj so 
v nekaj dnevih kar precej napra-
vili. Kmetijsko gospodarstvo Sel-
ce pa je pomagalo tudi s prevozi. 
Najbol j se je odrezal njihov trak-
torist Jože Šipek, kateremu gre 

poleg ostalih vsa zahvala. 
Za ceste bi morali skrbeti vsi 

občani, ne pa, da dopuščajo, da 
se voda na njih zadržuje in da 
zato postajajo neprimerne za pre-
voz. Tudi kmetijsko gospodarstvo 
Selce bo moralo poskrbeti za od-
tok vode v jarke, kajti prav na 
njihovi ceste od Janka Fekonja 
do selške grape dela voda veliko 
škodo, ki ob dežju teče kar po 
sredi ceste, ker niso izkopani od-
točni jarki. Tudi ostali občani bi 
morali poskrbeti, da se bo voda 
odtekala v jarke in da se ceste 
ne bodo po nepotrebnem kvarile. 
Ceste na območju krajevnega od-
bora Selce niso primemo vzdrže-
vane. Po popravilu pa naravnost 
kriči cesta Jazbine—Voličina, na 
katero že dve leti nihče ni zape-
ljal niti metra gramoza. Kolikor 
mi je znano, je bilo za cesto Jaz-
bine—Voličina predvideno 90 ti-
soč din. Zanima me, kaj pravijo 
volivci iz Voličine, da se predvi-
dena sredstva ne uporabijo za 
ureditev te ceste. 

Franček Sužnik 
Selce 50 

POTEK AKCIJE ZA POMOČ PRIZADETIM PO TOCl 

DENARNI PRISPEVKI 
še vedno prihajajo 

Krajevne organizacije SZDL so 
v glavnem končale z delitvijo zad-
nje pošiljke živil, obutve in oblek. 
Za prizadete prebivavce po toči 
je bilo namenjeno 13 ton živil in 
730 kg obleke in obutve. Prvotno 
je Okrajni odbor RK Maribor 
odobril za prizadete po toči v na-
ši občini 1 tono oblek in obutve, 
potem pa je ta sklep v zadnjem 
trenutku preklical in odobril na-
vedeno količino. Krajevne organi-
zacije SZDL te dni zbirajo kme-
tijske pridelke, ki so jih kmetje 
brezplačno odstopili za pomoč pri-
zadetim. Akcija popisovanja pri 
kmetovavcih je končana, denarni 
prispevki gospodarskih organiza-
cij in ustanov pa še vedno priha-
ja jo iz vse. Slovenije. 

Od 3. do 17. septembra so pri-
spevali Gozdno gospodarstvo 
Ljubljana 50 tisoč din, Občinski 
odbor SZDL Nova Gorica 10 tisoč, 
Zdravstveni dom Ljubljana-Vič 
10 tisoč, VI I . gimnazija Ljubl ja-
na Vič — Rudnik 5,300, Zavod 

To in o n o 
iz Lenar ta 

Gasilsko društvo Lenart je v ne-
deljo dne 16. septembra sprejelo 
novo motorno brizgalko, katere 
zmogljivost je 800 litrov v minuti. 
Sredstva za nakup brizgalke so 
prispevali v znesku 700.000 okraj-
ni gasilski sklad, 200.000 občinska 
gasilska zveza in preko 200.000 
prebivavci Lenarta. Poleg motor-
ke so nabavili dva univerzalna 
ročnika. S tem je gasilsko društvo 
Lenart postalo tehnično dovolj 
opremljeno, da je sposobno za 
vsako večjo akcijo. Prevzem mo-
torke so povezali z gasilskim ma-
nevrom katerega so se udeležila 
poleg lenarškega društva še dru-
štva iz Gradišča, Voličine in 
TAM. Zvečer je gasilsko društvo 
Lenart pripravilo veselico. Izkupi-
ček bodo uporabili za nabavo 

tlačnih cevi in novih paradnih 
oblek. 

Nogometaši lenarškega Parti-
zana so v nedeljo 16. septembra z 
zmago nad moštvom iz Jarenine 
uspešno startali v novo tekmoval-
no sezono neuradne Slovenjegori-
ške lige. Lepo vreme in uspešna 
reklama sta privabili precejšnje 
število gledavcev, ki so navdušeno 
bodrili domače moštvo. Lahko pri-
čakujemo, da bodo igravci, ki jih 
vadita dr. Landau in Vovk v pri-
hodnjih tekmah zaigrali še bolje. 

V Lenartu so že pričeli s pre-
urejevanjem prostorov gostilne in 
kulturnoprosvetnega doma. Obe-
ta se nam, da bomo zares dobili 
lepše gostinske prostore a kar je 
še važnejše, da bomo lahko gle-
dali f i lme zopet v domači dvo-
rani. M. K. 

Pred devetim praznikom 
O B Č I N E L E N A R T 

Letos bodo občani naše občine 
slavili 9. občinski praznik z raz-
ličnimi prireditvami. Glavne pro-
slave bodo po krajevnih centrih, 
na katerih bodo sodelovale kra-
jevne organizacije SZDL, mladi-
na, šolarji in prosvetna društva. 
Osrednje občinske proslave letos 

ne bo, ker se v Lenartu opravlja-
jo večja komunalna dela. Predvi-
deva se, da bi bile večje proslave 
prihodnje leto, ko bomo dogradili 
nekatere važnejše komunalne ob-
jekte v Lenartu in ko bomo slavili 
deseto obletnico občinskega praz-
nika. 

V z o r e n hišni svet 
Hišni svet številka 4, ki ga se-

stavljajo novo zgrajeni stanovanj-
ski bloki v Lenartu, je zlasti to 
leto zelo delaven. Letos so popra-
vili in pleskali vse okenske na-
vojnice in namestili nove okenske 
šaluzije na 4. bloku. Okolje blo-
kov je bilo neurejeno, zato so pri-
stopili k ureditvi okolice blokov 
in dovozne ulice. V ta namen so 
kupili precejšnjo količino gramo-
za, s katerim so posipali dvorišča 
in cestišča. Zelo lepo so uredili 
cvetlični nasad med dvema blo-
koma. Potrudili so se tudi za čim-
bolj še poti med bloki. V delu hiš-
nega sveta se člani in stanovavci 
aktivno udejstvujejo. S prosto-

voljnim delom so izkopali jarke 
za vodovod in pomagali pri olep-
ševanju okolice blokov. Skupaj so 
opravili preko 220 prostovoljnih 
delovnih ur, kar je vse pohvale 
vredno. V hišnem svetu so pre-
pričani, da bodo tudi v bodoče 
stanovavci radevolje pomagali. 
Neumorno skrbi za okolico blokov 
tudi nadvse skrbna hišnica Marta 
Skrbinek, ki so ji zlasti pri srcu 
cvetlične grede. Hišni svet name-
rava še pred zimo obnoviti vsa 
ostrešja, saj so nekatera tega po-
sebej potrebna. Člani hišnega sve-
ta in stanovavci si tudi želijo pri-
merne javne razsvetljave. 

V. Č. 

LRS za zaposlovanje delavcev 
Ljubljana 5 tisoč, Sind. podr. Ra-
šica — obrat Horjul 4.400 din, 
Sind. podružnica fakultete za 
elektrotetehniko Ljubljana 8.400 
din, Sind. podružnica šole Vič, 
Ljubljana 5.700 dni, Sind, podruž-
nica Vrhovci 4.691 din, Sind. po-
družnica prosvetnih delavcev 
Brezovica 5 tisoč, Veterinarski 
zavod Slovenije Ljubljana 3.500 
din, Sindikat okrajnega sodišča 
Slov. Bistrica 7.000 din, KO SZDL 
Jurovski dol 2.300 din, Sind. po-
družnica »A lp ina« Ziri 28.657 in 
Mizarska delavnica Ljubljana — 
Vič 20.000 dinarjev. 

Skupaj je dosedaj zbrano na 
tekočem računu 1,910.314 dinar-
jev. Od tega zneska se je naka-
zalo trg. podjetju » Izbira« Crkve-
njak 567.540 din za prodana živi-
la prizadetim po toči. Občinskemu 
odboru SZDL pa se je odkazalo 
za kritje potnih stroškov v zvezi 
akcije za prizadete po toči 50 ti-
soč dinarjev. -ec 

Hišnemu svetu štev. 4 v Lenartu se bo kmalu priključil novozgra-
jeni 21-stanovanjski blok, na katerem bodo dela v kratkem kon-

čana. (Foto T. Štefanec) 



Ali 7IH POZNATE 7 
Janez Šedivy 

Skoraj na severni meji leži šola 
Lokavec, ki je le streljaj oddalje-
na od avstrijske meje. Lokavec je 
komajda vas, saj so hiše razmeta-
ne vse naokoli. Nekaj kmečkih 

poslopij je le ob precej veliki šo-
li, do katere potnik, ki ni bil v 
teh krajih, stežka pride, ker je 
skrita med drevjem in grmovjem. 
Ob šoli je majhna trgovinica. 
Oboje predstavlja nekako sredi-
šče Lokavca. 

^ V lokavški šoli poučuje Janez 
Šedivy, ki je še mlad, saj se je 
rodil 1937. leta v kraju blizu Ma-
ribora in kdo ve kako je zašel 
med kmečke domačije v Lokav-
cu. Pot ga je kot učitelja pripe-
ljala na lokavško šolo, kjer pou-
čuje od 1958 leta. V tem času je 
bil eno leto pri vojakih, potem pa 
se je zopet vrnil med Lokavčane. 
Biti učitelj na Lokavcu ni najbolj 
prijetno. Oddaljenost od pošte, 
avtobusne postaje in večjega cen-
tra marsikoga moti. Tovariš Ja-
nez pa se je v lokavške razmere 
dobro vživel in zato ni čudno, da 
so ga že tedaj po prihodu na to 
šolo izvolili za predsednika mla-
dinskega aktiva. Čeprav je bil v 
tem času mlad po izkušnjah v 
učiteljskem poklicu ( prišel je na-
ravnost z učiteljišča) in po letih, 
je kar lepo napredoval v družbe-
nopolitičnem delu v kraju. Takoj 
po vrnitvi iz armade je bil izvo-
ljen za predsednika krajevne or-
ganizacije SZDL. To dolžnost so 
mu Lokavčani zaupali, ker so vi-
deli v njem človeka, ki bo najbolj 
uspešno delal na tem področju. 
Za nameček pa so ga v istem ča-
su še izvolili za sekretarja Osnov-
ne organizacije ZKS. Obe dolžno-
sti opravlja po svojih močeh. 

Morebiti bi bilo delo lokavških 
organizacij še bolj razgibano, če 
bi mu tudi drugi kaj več poma-
gali. Namreč težko je opravljati 
dve odgovorni nalogi, poleg tega 
pa še biti cel človek v šoli, ki za-
hteva danes maksimum truda. 

O b v e s t i l o 
OBČINSKI ODBOR SZDL LE-

NART OBVEŠČA PREBIVAVCE 
OBMOČIJ, K I JIH JE PRIZA-
DELA TOČA IN TUDI NA 
OSTALIH OBMOČJIH OBČINE, 
DA UPRAVA ZA CESTE MARI-
BOR NUDI PRIMERNO ZAPO-
SLITEV ZA MOSKO IN ŽEN-
SKO DELOVNO SILO N A CE-
STI. KI SE GRADI SKOZI LE-
NART. DOBRODOŠLI SO TUDI 
VOZNIKI Z VPREGAMI. DELO 
PLAČUJEJO NA PODLAGI 
NORME. 

PREBIVAVCI, K I POTREBU-

GRADIŠCE 
30. septembra ob 20. uri »BELI 

VRAG« — italijansko-jugoslo-
vanski film; 

7. oktobra ob 20. uri »NE POZA-
BI ME« — nemški barvni film 

VOLICINA 

30. septembra ob 16. in 19.30 uri 
»PEVEC IZ MEHIKE« — mehi-
ški film. 

7. oktobra ob 15. in 19. uri 
» X 25 JAVLJA« — jugoslovan-
ski film. 

JETE DENAR, OGLASITE SE 
VSAKO JUTRO V LENARTU OB 
6. URI NA CESTNEM NADZOR-
STVU, KJER V A M BODO DO-
LOČILI DELO. 

Občinski odbor SZDL 
Lenart 

Obrtno gradbeno podjetje Lenart v 
Slovenskih Goricah 

opravlja vsa gradbena dela. 
Za naročila se priporoča 
k o l e k t i v 

PRODAM veliko kuhinjsko kre-
denco, šperano, kmečko sobo iz 
mecesnovega lesa in razno dru-
go opremo ter predmete. Ogled 
samo v nedeljo dopoldne. 

PLESNICAR 
Lenart, Ptujska 15 

NA PRODAJ IMAMO stare pisal-
ne mize, mizico za pisalni stroj, 
in nekaj stolov. Prednost pri 
nakupu imajo gospodarske in 
družbene organizacije. V kolikor 
ne bo dovolj interesentov iz 
družbenega sektorja, bomo pro-
dali tudi privatnikom. 
Rok priglasitve je 15: 10. 1962. 

NARODNA BANKA FLRJ 
Podružnica Lenart SI. gorice 

O D L O K I — O D L O K I — O D L O K I — O D L O K I 

(Nadaljevanje in konec) 
Tar. štev. 7. 

Od loterij in drugih iger na srečo, ki jih prirejajo 
drugi prireditelji, razen jugoslovanske loterije, od 
vrednosti prodanih srečk 10 % 

Tar. štev. 8. 
Od vlog na javnih stavah izvzemši športno napoved 10 11 d 

Tar. štev. 9. 
Gostinska podjetja in gostišče ter vsi drugi izvrše-
vavci gostinskih storitev plačajo občinski prometni 
davek po naslednjih stopnjah: 

1. na gostinski promet naravnega vina 12°, 
2. na gostinski promet alkoholnih pijač, razen od 

naravnega vina 20% 

Pripomba: 
Sadjevec se šteje za alkoholno pijačo. 

IV. PROMET BLAGA NA DROBNO 
Tar. štev. 1. 

a) od prometa z naravnim vinom na drobno v tr-
govini 

b) od prometa z alkoholnimi pijačami razen od 
naravnega vina na drobno v trgovini 

c) od prometa z osebnimi avtomobili, motornimi 
kolesi, skuterji in mopedi 

č) od ostalega prometa na drobno v trgovini 

12 0 1 

20% 

3 % 

Pripomba: 
1. Osnova za obračun občin-

skega prometnega davka od pro-
meta blaga na drobno, je dose-
žen bruto promet pri prodaji na 
drobno. 

2. Občinski prometni davek od 
prometa na drobno plačujejo: 

a) trgovska podjetja na drob-
no in sicer na njihov promet, ki 
ga imajo sama ali po prodajal-
nah, izvzemši promet na debelo, 
ki ga imajo trgovska podjetja na 
drobno s pravico prodaje na de-
belo; 

b) trgovine; 
c) prodajalne trgovskih podje-

tij na debelo; 
č) prodajalne proizvajalnih or-

ganizacij; 
d) prodajalne zadrug in zadruž-

nih organizacij; 
e) komisijska podjetja in trgo-

vine; 
f ) obrtna podjetja in delavnice 

in sicer samo tisti del prometa s 
proizvodi, ki so ga imele nepo-
sredno s potrošniki. 

Promet s proizvodi, prodanimi 
trgovskim podjetjem in trgovi-
nam se ne šteje za promet na 
drobno po določbah te točke. 

3. Prometni davek od prometa 
blaga na drobno se ne plačuje: 

a) od proizvajavcev, za katere 
se po zveznih predpisih priznava 
povračilo (regres) pri prodaji na 
drobno; 

b) od proizvodov, za katere so 
z zveznimi predpisi določene pro-
dajne cene na drobno, ali je dolo-
čeno, kako se oblikujejo zanje 
prodajne cene na drobno; 

c) od živil, izvzemši alkoholne 
pijače; 

č) od kolekov in poštnih znamk, 
poštnih dopisnic ter od drugih 
vrednotnic; 

d) od časnikov, revij in knjig; 
e) od osebnih avtomobilov, av-

tobusov, traktorjev, tovornjakov 
in priklopnikov, kadar jih kupu-

jejo družbeno pravne osebe; 
f ) od oficirske opreme (unifor-

me in posameznih njenih delov): 
g) od tobaka in tobačnih izdel-

kov. 
Osnova za obračun prometne-

ga davka od prometa na drobno 
je dosežen bruto promet od pro-
daje na drobno. 

Davčni zavezanci morajo na vi-
den način (z opozorilom v izlož-
bi oziroma v poslovnih prostorih) 
obvestiti kupce blaga, kolikšen 
znesek oziroma kolikšen odstotek 
občinskega prometnega davka na 
drobno se plača od vseh ali po-
sameznih vrst blaga; pri tem mo-
ra navesti številko in datum od-
loka občinskega ljudskega odbora, 
s katerim je ta predpisal občinski 
davek. 

Prometni davek po tej štev. se 
odvaja do 10. v mesecu za pre-
tekli mesec. Do tega roka morajo 
zavezanci predložiti upravi za do-
hodke občinskega ljudskega od-
bora in denarnemu zavodu, kjer 
imajo svoj tekoči račun, poročilo 
o doseženem prometu in odvede-
nem davku za pretekli mesec, do 
31. januarja vsakega leta pa zbir-
no poročilo za preteklo leto. 

Gospodarske organizacije, pri 
katerih se iz poslovnih knjig ne 
more sproti ugotoviti promet bla-
ga, ki je zavezan plačilu tega 
davka, plačujejo med letom me-
sečno akontacijo, katerih višina se 
določa na ta način, da se znesek, 
dobljen po obračunu prejšnjega 
tromesečja deli s 3. Tromesečni 
obračun predložijo gospodarske 
organizacije upravi za dohodke in 
pristojnemu denarnemu zavodu, 
najpozneje do 10. v mesecu po 
preteku tromesečja ter odvedejo 
še razliko davka za preteklo tro-
mesečje. 
Štev.: 1/2 10. 2. 1962 
Lenart, dne 19. julija 1962 

Predsednik ObLO: 
Edo Zorko 

Urejuje uredniški odbor — Odgovorni urednik Tone Štefanec — Uredništvo Lenart, Ptujska c. 3, tel. 21 — Izhaja drugi in četrti 
četrtek — Letna naročnina 400 din, inozemstvo 800 din — Naročila sprejema uprava »Domačih novic«, Lenart, Ptujska c. 3 — 
Naročnina se nakazuje na tekoči račun pri NB štev. 604-14-3-973 — Ime računa: Občinski odbor SZDL Lenart z oznako: za časopis 

Tiska »Celjski tisk« Celje. 


